
Piráti Praha 12

máme odvahu řídit prahu správně

„Piráti zkrátka ve vedení 
Prahy za poslední čtyři roky 

ušli obrovskou cestu. A Praha 
zase s nimi. Vedou město 

správně. Z Prahy je po letech 
otevřená a liberální metropole 

dvacátého prvního století,  
do které se jezdí inspirovat  

ze zahraničí.“

Olga Richterová, 
místopředsedkyně Sněmovny

„Zdeněk provedl Prahu dvěma 
nečekanými krizemi a zvládl to na 
výbornou. Měl by pokračovat dál.“

Ivan Bartoš, předseda Pirátů, vicepremiér ČR 
 pro digitalizaci, ministr pro místní rozvoj

Honzo, ve volbách obhajuješ pozici 
starosty Prahy 12. Co bylo hlavní 
motivací?

Aby se změnil styl řízení obce či 
městské části, je podle mě třeba více 
volebních období. Během toho první-
ho člověk začne rozjíždět projekty tak, 
jak si myslí, že se to má dělat správně. 
Nedotažených dobrých projektů je 
škoda.

Máš nějaký takový projekt?
Mám největší radost z toho, jak je 

nastartovaná výstavba nové základní 
školy v Komořanech. Architekt byl 
vybrán v otevřené architektonické 
soutěži, kde vyhrál nejkvalitnější ná-
vrh, nikoli nejnižší cena nebo zná-
mosti. Většinu v komisi měli nezávislí 
odborníci. Údaj pro kapacitu školy  

Chci navázat na 
rozdělanou práci 
Rodina mi se „starostováním“ pomáhá Vážení Pražané,

brzy dokončíme první čtyři 
roky ve vedení města a nastal tak 
čas skládat účty. V roce 2018 se 
metropole díky vaší voličské pod-
poře ocitla na prahu změny. Ta 
ale nenastane přes noc. Správné 
věci totiž vyžadují čas, a hlavně 
hodně úsilí. O čtyři léta později 
mohu říct, že jsme dosáhli ne-
bývalého rozvoje našeho města. 
Rekordním tempem se prodlužují 
tramvajové tratě, stavějí se P+R 
parkoviště i tři nová přemostě-
ní Vltavy a povoluje se výstavba 
10 tisíc nových bytů za rok, což je 
nejvíc od roku 1989. Máme Pra-
hu zelenější s jasným plánem na 
posílení energetické soběstačnosti 
a zlevnění energií a je připrave-
ná i výstavba nových městských 
bytů pro tisíce Pražanů. Stavíme 
metro D, opravujeme Barrandov-
ský most, narovnali jsme městu 
páteř v  zahraničních vztazích 
a zeštíhlili jsme magistrát o 7 % 
úředníků. To jsou některé z pro-
jektů, na které roky neměl nikdo 
odvahu. Nedávno získal také pra-
vomocné územní rozhodnutí nový 

jihovýchodní úsek 511 Pražského 
okruhu. Srovnání aktuálního roz-
voje se stagnací města v minulých 
letech najdete přehledně na webu 
pragozor.cz.

Nedávné události ukázaly, že 
v Praze není žádná jiná strana, 
která by nebyla zapletena v kau-
ze Dozimetr. Piráti v tom neje-
dou a korupční chapadla z do-
pravního podniku na magistrát 
nedosáhla. Naše protikorupční 
opatření nastavená na radnici 
se ukázala jako funkční, protože 
zakázek magistrátu se kauza ne-
týká. V příštím volebním období 
chceme proto tato opatření prosa-
dit i ve všech městských firmách. 
Teď už snad všichni chápou, proč 
je to potřeba.

Chcete-li společně s námi udr-
žet tento kurz, vidět námi na-
startované projekty sloužit Vám 
i Vašim dětem a dobře žít v tom 
nejhezčím městě na světě, volte 
na magistrát Piráty. Já i  dal-
ší naši kandidáti a kandidátky 
vám slibujeme, že nás odvaha 
řídit Prahu správně neopustí ani 
v následujících letech.

pražský lídr 
primátor zdeněk hřibStavíme metro D

a investujeme  
do dopravy

pokračování rozhovoru na straně 2

1 | Jan Adamec
starosta

1 | Zdeněk Hřib
primátor
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Chci navázat na rozdělanou práci 
Rozhovor s Janem Adamcem, starostou Prahy 12

Zahušťování sídlišť nechceme

byl podložen daty z územní stu-
die a demografické studie zpra-
cované s  důrazem na oblasti 
s budoucí výstavbou.

Byl bych rád, kdyby se ve 
všech výraznějších stavebních 
projektech postupovalo podobně 
a výběr architekta a projektanta 
se nepodceňoval. Čeká nás na-
příklad nová hasičská zbrojnice 
v Cholupicích, domov pro seni-
ory v Modřanech a další.

Zatím jsme zmiňovali stavby. 
Jaké jsou tvé další priority?

Nejvíce mi záleží na vzdělá-
vání. Věřím, že vzdělání je klí-
čovým prvkem pro budoucnost. 
Přitom nevíme, jaká ta budouc-
nost bude. A školy nás musí při-
pravit tak, abychom byli schopni 

se naučit vše nové, co 
nás v budoucnosti čeká. 
Městská část zřizuje ma-
teřské a základní školy. 
Musí se tedy snažit nejen 
zajistit peníze na opravy 
budov, ale i pomoc ško-
lám, ředitelům a učite-
lům získávat a sdílet co 
nejlepší praxi.

Jak jsi se vlastně ocitnul 
v politice?

Nebyl jsem spokojen 
s tím, jak zde politika vy-
padala. Prolezlá korupcí 
a s renomé, že jakmile se 
dostanete k moci, hned 
se do zavedeného systé-
mu zařadíte. Chci místo 
znechucení a nadávání 

zkusit politiku změnit. Dokázat, že se 
dá dělat i čistě, a řídit se daty, ne dojmy. 
Proto jsem do politiky vstoupil a proto 
jsem si nakonec vybral Piráty.

A daří se to? Vzhledem k tomu, že jsi 
se hned stal starostou, byla k tomu 
příležitost.

Po celé čtyři roky zavádíme opatření 
ke zvýšení transparentnosti úřadu. Jako 
jedna z mála Praha 12 zveřejňuje ve for-
mě otevřených dat všechny faktury, ob-
jednávky a smlouvy. Máme rozklikávací 
rozpočet, ve kterém si občané mohou 
přehledně zjistit, za co se utrácí až na 
úroveň faktur. Na webu je nově u kaž-
dého usnesení zveřejněno, jak který člen 
rady hlasoval, takže si každý nese svou 
odpovědnost, a navíc občané vidí, kdo 
co prosazuje. Praha 12 je tak pod daleko 
větší kontrolou svých občanů.

Jak zvládáš skloubit starostování a ro-
dinu?

Hledáme kompromis. Politika se často 
dělá po večerech, skoro každý večer je 
nějaká akce, které bych se chtěl zúčast-
nit. S ženou máme dvě malé děti, kte-
ré samozřejmě chtějí, abych čas trávil 
s nimi. A já to chci také. Občas se starost 
o Prahu 12 a čas s rodinou dá spojit. Tře-
ba výletem na nějaké inspirativní místo 
související s tím, co zrovna na radnici 
řešíme. Nebo na procházce sebereme 
kolem ležící odpadky nebo strhneme 
černou reklamu z lampy.

Co máš vlastně na Praze 12 nejraději?
Její zeleň a lesy. Jsem pyšný na to, jaké 

změny jsme v péči o krajinu dokázali 
zavést. Můžete si o nich přečíst v článku 
Evy Tylové.

 Jan Adamec, starosta Prahy 12

dokončení rozhovoru ze strany 1

V roce 2019 se Pirátům podařilo za-
stavit předimenzovaný projekt Dvou 
věží o výšce 18 a 14 pater nastavěných 
na samoobsluze v ulici Vosátkova. A to 
i přesto, že měl projekt v první fázi 
všechna kladná stanoviska dotčených 
orgánů i souhlas od předchozího vedení 
Prahy 12 (ANO + ČSSD). Z iniciativy 
místostarostky Evy Tylové se radnice 
odvolala k Ministerstvu pro Místní roz-
voj a to nám dalo za pravdu a projekt 
Dvou věží nepovolilo. 

Loni developer přišel s aktualizova-
ným projektem sníženým na 15 a 9 pa-
ter. Developer prozatím odmítá vyjed-
návání, nám se podařilo získat podporu 
Magistrátu hl. m. Prahy, aby developero-

vi nepronajímal okolní 
pozemky. Občané proti 
projektu sepsali novou 
petici. Připomeňme si, 
jak dopadlo hlasování 
o podpoře na zastupi-
telstvu.

Zastupitelstvo hl. města Prahy ale na 
svém říjnovém zasedání návrh na jasné 
odmítnutí prodeje či pronájmu pozem-
ků, podaný předsedou zastupitelského 
klubu Pirátů Viktorem Mahrikem, ne-
schválilo: Pro zákaz byli všichni přítom-
ní zastupitelé za Piráty. Zastupitelé za 
ANO a ODS však návrh nepodpořili. 
Mezi nimi i bývalý starosta Prahy 12 

Milan Maruštík (ANO). Praha sobě, 
STAN a TOP 09 návrh podpořily jen 
částečně. Ujišťujeme vás, že nadále na 
požadavku snížení stavby Dvou věží 
trváme a děláme další kroky. Na náš 
podnět byla zrušena územní studie, kte-
rá výstavbu umožňovala, a opakovaně 
žádáme magistrát, aby nevydal souhlas 
s pronájmem pozemků. 

Projekt Zelený Kamýk při ulici 
Smotlachova v posledních letech i přes 
náš odpor bohužel získal územní roz-
hodnutí. Je to jeden z těch případů, 
kdy developer koupí nízkou budovu 
infrastruktury v rámci sídliště a po-
kouší se místo ní postavit co nejvyšší 
bytový dům. V případě tohoto projektu 
odvolací stavební úřad nepřijal námit-
ky Prahy 12, které Eva Tylová nechala 
zpracovat od právničky specializující se 
na stavební právo.

Dalším možných krokem bylo na-
padení tohoto rozhodnutí u  soudu. 
Eva Tylová nechala zpracovat žalobu 
s jasnými argumenty, ODS a TOP 09 ji 
však na jednání rady odmítly podpořit. 

Za Piráty jsme iniciovali již před mi-
nulými volbami petici za ponechání 
využití louky na spodním konci Mod-
řanské rokle pro relaxační účely, kte-
rou podepsalo více než 2 tisíce z vás. 
Podařilo se nám přesvědčit magistrát, 
aby opakované žádosti majitele louky 
o změnu územní plánu na zastavitelné 
území definitivně nepodpořil.

Pozemek na jižním okraji Komořan 
při ulici Revoluce, který již fakticky leží 
v lese, vlastní skrz firmu Proinvex člen 
ODS z Prahy 7. Pozemek byl v územní 
studii Komořan přehodnocen tak, aby 
majiteli zůstala stejná část pozemku 
zastavitelná a  okolním obyvatelům 

les i průchod dále na jih. Majitel se 
však snaží stavební projekt realizovat 
ještě dříve, než se územní plán podle 
územní studie změní. Na jednání rady 
MČ Praha 12 jsme podávali odvolání 
proti tomuto projektu. Jak dopadlo 
hlasování?

Dvě věže na Vosátkově: Kdo jak hlasoval o podpoře petice občanů?

Hlasování R-138-010-21 (odvolání)

Zelený Kamýk – podpora 
občanům při napadení rozhodnutí 

u soudu

Louka na Hupech zůstala loukou

Zastavění kusu lesa v Komořanech členem ODS

Hlasování Zastupitelstva hl. m. Prahy o plné podpoře petice:

Hlasování Zastupitelstva MČ Praha 12 o plné podpoře petice:

Klub pro proti zdržel se nepřítomen

Piráti a Zelení 10 0 0 0

ODS 3 0 1 2

TOP 09 4 0 0 0

ANO 1 0 5 1

Změna pro P12 2 0 1 2

Občané 12 1 0 1 0

Klub pro proti zdržel se nepřítomen

Piráti 3 0 0 0

ODS 0 1 2 0

TOP 09 3 0 0 0

Strana pro proti zdržel se nepřítomen

Piráti  10 0 0 3

Praha Sobě 9 0 3 1

TOP 09 a STAN 4 0 2 7

ODS 0 0 9 5

ANO 0 0 4 8

PRAHA 12 UDRŽITELNÁ, PŘÍVĚTIVÁ A BEZ KORUPCE

Eva Tylová, místostarostka Prahy 12

Piráti jsou konzistentní, v průběhu čtyř let 
se nám daří hesla „Tady není developerovo“ 
nejen držet, ale také zlepšovat komunika-
ci druhým směrem – k občanům. Jsme 
na jejich straně. Seznamujeme dotčené 
obyvatele s chystanými projekty investorů 
a jednáme s investory o jejich přijatelných 

dimenzích, a pokud nechtějí projekt změnit, 
tak se proti projektu odvoláme v územním 
řízení. O naší činnosti se dozvíte na našem 
webu praha12.pirati.cz/vystavba, na kte-
rém ty největší projekty po Praze 12 pro 
vás stále sledujeme a aktualizujeme.

6 vizí pro Prahu 

ODVAHA DĚLAT, CO JE SPRÁVNÉ

Celý volební 
program 
naleznete zde

1

4

2

10 nej úspěchů 
pod pirátským vedením

zahájili jsme 
stavbu metra D

zavedli jsme
signál v metru

stavíme a opravujeme
mosty a silnice

Trojská lávka postavena, Štvanická zahájena, Dvorecký  
most začneme stavět koncem léta, oprava Barrandovského 

mostu zahájena. Rekordně investujeme do oprav silnic!

rekordně rozšiřujeme
tramvajové tratě

3

Trať do Holyně a na Pankrác hotová, trať do Libuše a smyčka 
Depo Hostivař ve výstavbě. A vrátíme tramvaje na Václavák!

Zpřístupnili jsme také
info o aktuálních zpožděních

tramvají a autobusů!

zvládli jsme
uprchlickou krizi

i pandemii
otevíráme a stavíme rekordní počet 

p+r parkovišť

vracíme život dlouhodobě
zanedbaným místům

Řídíme město na základě
skutečných dat. Příklady
najdete na pragozor.cz!

Vysadili jsme 500 000 stromů 
a máme plán, jak ušetřit peníze 

Pražanů využitím odpadního tepla 
z čistírny, bioplynem z odpadu 

a solární elektrárnou na střechách!

Za loňský rok byla 
povolena stavba 10 000 bytů,

nejvíc od roku 1989!

65

8
7

Za 3 roky jsme otevřeli přes 1 000 nových míst, 
což je víc než dvojnásobek toho, co se postavilo 

v minulých 10 letech! A stavíme nová.

Vracíme život Průmyslovému paláci, Nové Palmovce, 
Malovance, zvelebujeme Václavák a oživíme Vltavskou!

9 10
zeštíhlili jsme

magistrát o 7 %
úředníků

staví se za nás
rekordní počet bytů

sázíme stromy
a směřujeme

k energetické
soběstačnosti

Přejeme si lepší život na praž-
ských sídlištích, kterých je v met- 
ropoli více než šedesát! 
V průběhu času se zrušila 
většina pískovišť, dosluhují 
lavičky a chodníky, chybějí 
prostory pro podnikání 
a práci, parkoviště jsou na 
hraně svých ka-
pacit. 

To je každodenní realita obyvatel 
pražských sídlišť. 

„Investujeme peníze, které 
primátor a jeho tým v po-
sledních měsících získali 
z Evropské unie. Máme 
tedy připraveny čtyři mi-

liardy korun,“ říká Jiří 
Brůžek.

Sídlištím vdechneme 
nový život

Jiří Brůžek

Díky založení Pražské developer-
ské společnosti Praha konečně 
obnovuje výstavbu městských 
bytů. Naším cílem je, aby se 
do roku 2030 stavělo 500 
městských bytů ročně. 
Města musejí bytový 
fond především tvořit, 
a ne se ho zbavovat!

„Zajistíme, aby alespoň 
část bytů v nových 
developerských 

projektech byla pronajímána za 
dostupné ceny. Ostatně díky Pi-
rátům město v tomto volebním 
období ukončilo privatizace bytů. 

Navážeme na schválenou me-
todiku spoluúčasti investorů 
na rozvoji Prahy a budeme 
po developerech požadovat, 
aby se adekvátně podíleli na 
nákladech, které nová vý-

stavba přináší,“ říká 
Adam Zábranský.

Adam Zábranský

DOSTUPNÉ BYDLENÍ  
PRO TISÍCE PRAŽANŮ

Naše město má dobré tramvajové 
spojení do centra. Chybějí však 
tratě mimo širší centrum, které 
by byly součástí tzv. tramvajové-
ho okruhu. Aby lidé, kteří bydlí 
například v Bohnicích, nemuseli 
cestovat do Dejvic přes cent- 
rum s několika přestupy. 
Pro postavení okruhu je 
možné jednoduše vy- 
užít několika stávajících 
tratí a zvýšit tak jejich 
význam, zkrátka je 
propojit.

„Celkové investiční nákla-
dy na dostavbu tramvajového 
okruhu budou řádově nižší 
a poměr cena výkon výrazně 
vyšší než u jakýchkoli velkých 

infrastrukturních projektů. 
Tramvajový okruh přinese 

rychlé a komfortní ces-
tování, odlehčí dopravě  
a přispěje ke snižování 
emisí skleníkových ply-

nů,“ říká Gabriela 
Lněničková.

Postavíme 
tramvajový okruh

Gabriela Lněničková

Uspíšíme přechod na alternativní 
zdroje energie – na fotovoltaické 
elektrárny, tepelná čerpadla, 
využití biometanu. Veřejné 
budovy postupně osadíme 
fotovoltaikou a zateplíme je. 
Zásadní podmínkou k úspě-
chu totiž je, že teplo 
nemá kde unikat. 

„Podpoříme také opatření pro 
urychlení konce závislosti na 

fosilních palivech a surovi-
nách z Ruska, a případně 
i z dalších zemí porušu-
jících lidská práva,“ říká 

Daniel Mazur.

Daniel Mazur

SOBĚSTAČNÁ 
ENERGIE

Praze by slušel prostor, kde by 
se mohla potkávat akademická 
obec s  lidmi z podnikatelské 
sféry. Piráti si přejí vznik ta-
kového vědeckotechnického 
parku v prostorách strahov-
ského kampusu.

„Chceme se inspirovat Paříží, 
Berlínem i Brnem a nabíd-
nout kvalitně vybavené 

zázemí, laboratoře, prostory pro 
přednášky či společenské akce 

a také pro objevová-
ní a  inspiraci ma-
lých vědců včetně 
výukových progra-
mů a dílen,“ říká 

Jaromír Beránek.

Vědeckotechnický 
park

Jaromír Beránek

Od roku 2018 jsme vysadili 
více než půl milionu stromů. 
Ve výsadbě budeme pokračo-
vat tak, abychom do roku 2026 
vysadili stromů milion. 
O stromy je třeba dob-
ře pečovat, od jejich 
zasazení až po jejich 
pravidelné zalévání, 
především v prvních 
letech jejich 
života. Proto 

jsme vytvořili standardy péče 
o stromořadí a budeme je dů-
sledně uplatňovat.

„Naší vizí je Praha, nejzele-
nější město a oáza Evropy, 

plná parků a vodních ploch, 
bude tak i v létě příjemným 
a vlahým místem k živo-
tu. Sucho také zmírníme 

využitím dešťové vody  
pro závlahu i rekrea-

ci,“ říká Eva Tylová.

Eva Tylová

OCHLADÍME PRAHU 
MILIONEM STROMŮ
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naše kandidátky a kandidáti do zastupitelstva Prahy 12

 piráti praha 12

1 | Jan Adamec

2 | Eva Tylová

3 | Jiří Brůžek

4 | Michal Macek

5 | Václav Šístek

6 | Petri Mališů

7 | Ivan Štěpka

8 | Matěj Mlčoch

Křížkuj celou 
kandidátku

 piráti praha

1 | Zdeněk Hřib

2 | Jana Komrsková

3 | Adam Zábranský

4 | Magdalena Valdmanová

5 | Daniel Mazur

6 | Viktor Mahrik

7 | Eva Tylová

Křížkuj celou 
kandidátku

 magistrát

kandidátky a kandidáti do zastupitelstva hl. m. Prahy
07 l  Ing. Ivan Štěpka, 34 let, odborný  

rada v oblasti životního prostředí
08 l  Ing. Matěj Mlčoch, 33 let, 

tajemník úřadu Praha-Slivenec 
lektor odpadového hospodářství 

09 l  Ing. Monika Kuncová, 33 let, 
koordinátorka

10 l  RNDr. Jaroslav Toman, 57 let, 
programátor

11 l  Jakub Rychlý, 20 let,  
inovátor ve vzdělávání

12 l  Mgr. Martina Rázus Paříková, 37 let, 
datová analytička

13 l  Lukáš Findeis, 36 let,  
běžecký trenér

14 l  Bc. Jakub Horák, 38 let,  
podnikatel a zaměstnanec v letectví

15 l  Mgr. Veronika Oušková, 38 let,  
bioložka, datová analytička

16 l  Veronika Rajnohová, 41 let,  
profesionální trafikantka a hudebnice

17 l  Ing. Pavel Knížek, 42 let,  
analytik business intelligence

18 l  Ondřej Karaffa, 34 let,  
Siebel developer, divadelník

19 l  Mgr. Barbora Vávrová Hanušová, 34 let, 
ministerský rada

20 l  Ing. Ivana Holubová, 63 let,  
podnikatelka

21 l  Bc. Aleš Vymětal, 47 let,  
grafik, předseda spolku Spojené hlavy, 
principál sociálního divadla

22 l  Olga Gašparovičová, 41 let,  
v domácnosti

23 l  Wasseem Alkury, 37 let,  
manažer IT a data

24 l  Michal Iřík, 35 let,  
systémový administrátor

25 l  Ing. Tomáš Hajzler, 51 let,  
nakladatel

26 l  Mgr. Monika Šístková, 37 let,  
lektorka angličtiny a hry na piano, 
dobrovolnice v sociálních službách

27 l  Ing. Iveta Tomanová Askariová,  
56 let, business analytička

28 l  Michal Ouška, 38 let,  
osobní bankéř

29 l  Mgr. Lucie Najmanová, Ph.D., 51 let, 
vědecká pracovnice

30 l  PhDr. Jana Skálová, 64 let,  
překladatelka

31 l  Mgr. Eva Petrů, 78 let,  
důchodkyně

32 l  Mej Karimová, 33 let,  
asistentka pedagoga

33 l  Bc. David Třebický, 29 let,  
programátor, hudebník

34 l  Ondřej Kujal, 20 let,  
student

35 l  Mgr. Ing. Jaromír Beránek, 36 let, 
předseda Výboru pro IT a Smart City 
zastupitelstva hl. m. Prahy

44 let, starosta Prahy 12, 
programátor

1 | Mgr. Jan Adamec

31 let, tajemník poslaneckého klubu
Pirátů

4 | Bc. Michal Macek

62 let, místostarostka Prahy 12
a ekoložka

2 | Ing. Eva Tylová

38 let, IT expert, předseda komise 
pro digitalizaci

5 | Václav Šístek

45 let, radní Prahy 12, konzultatnt 
informačního systému

3 | Jiří Brůžek

28 let, učitelka, grafička

6 | Mgr. Petri Mališů

Stačí 
jeden 

křížek!

Pokud chceš, aby tvá podpora 
Pirátů byla maximální, je 
zásadní zakrestlit křížek jen 
do čtverce v záhlaví sloupce 
s názvem Pirátské strany. 
Tím dáš hlas všem Pirátům 
a Pirátkám na kandidátce. 
Tzv. panašování, tedy volba 
osobností napříč stranami, 
podporu pro jednotlivé strany 
naopak oslabuje.

41 let, primátor hlavního města Prahy

1 | MUDr. Zdeněk Hřib

44 let, zastupitel Prahy 5, vědec 
a projektový manažer

5 | RNDr. Daniel Mazur, Ph.D.

44 let, 1. místostarostka Prahy 10

2 | Ing. Jana Komrsková

40 let, předseda pražského majetkové-
ho výboru a specialista internetových 
výzkumů

6 | Viktor Mahrik

28 let, pražský radní pro bydlení 
a transparentnost, právník

3 | Mgr. Adam Zábranský

62 let, místostarostka Prahy 12
a ekoložka

7 | Ing. Eva Tylová

40 let, zastupitelka Prahy 2  
a propagátorka Prahy bez šmelin

4 | Magdalena Valdmanová

33 let, geoinformatička 
a specialistka na eGovernment

8 | Mgr. Bára Soukupová

09 l Jiří Brůžek
10 l Mgr. Zuzana Freitas Lopesová
11 l Ing. Gabriela Lněničková, MBA 
12 l  Mgr. Ing. Jaromír Beránek
13 l Mgr. David Bodeček, MBA
14 l Ing. Jan Hora
15 l Mgr. Eva Horáková
16 l Bc. Mikuláš Ferjenčík
17 l Tomáš Murňák
18 l Mgr. Zuzana Ujhelyiová
19 l Ondřej Vojta
20 l Jana Kabelová
21 l Mgr. Zuzana Böhmová
22 l Ing. Štěpán Rattay
23 l Ing. Kornélia Gottmanová
24 l Bc. Michal Macek
25 l Robert Veverka
26 l Bc. Michal Gill

Celou kandidátku  
najdete na našem webu
praha.pirati.cz

Celý program najdete na našem webu 
praha12.pirati.cz/komunalni-volby/program

10 Postavíme domov seniorů při ulici Nikoly Vap-
carova.

program pirátů prahy 12
Pro udržitelnou a přívětivou městskou část bez korupce

01 Do parku Povodňová chceme přivést život tak, 
aby se stal místem pro relaxaci všech věkových 
skupin. Rozhodně nechceme polovinu parku, která 
je stavebním pozemkem, prodat či sami zastavět.

V parku Povodňová budeme usilovat o vznik ven-
kovního prostoru pro pořádání kulturních akcí.

02 Bereme vážně změnu klimatu a riziko sucha. Pro-
sazujeme adaptační opatření v maximální míře.

Podpoříme občany ve zpracování žádostí na za-
teplení, fotovoltaické panely, ap.

03 Jsme jediní, kdo opravdu brání předimenzovaným 
projektům, krotíme developery v jejich nadsaze-
ných projektech.

Prosazujeme územní studie při rozvoji rozsáhlých 
ploch. Hlídáme jejich dodržování včetně bilanč-
ních tabulek (územní studie Komořany, územní 
studie Nové Dvory, územní studie Kamýk atd.).

04Dotáhneme tramvajové tratě na Kamýk a do 
Komořan.

Chceme co největší pěší průchodnost města, 
proto budeme odstraňovat bariéry a dbát na prů-
chodnost míst v nové výstavbě. Budeme dále 
doplňovat přechody pro chodce a obnovovat 
chodníky.

Moderní způsoby dopravy (sdílení atd.) mají mít 
rovnoprávné místo.

05 Nebudeme prodávat městský majetek, zejména 
ne městské byty. Zároveň chceme minimalizovat 
prodej městských pozemků určených k výstavbě.

06 Budoucnost Prioru a oklí vzejde z urbanistické 
studie, po které bude následovat otevřená archi-
tektonická soutěž.

07 Naší prioritou je rozšíření kapacity základních 
škol (nová škola v Komořanech a nová škola 
v Modřanech)

Neopomeneme rozšíření kapacity předškolní 
péče. Dlouhodobým cílem musí být taková kapa-
cita mateřských škol, aby bylo možné poskytnout 
předškolní péči i dvouletým dětem.

08 Udržíme rozpočet městské části dostupný online 
a rozklikávací až na úroveň faktur.

Budeme dále udržovat a rozvíjet transparent-
nost rozhodovacích procesů (online přenosy 
ze zastupitelstva, jmenovité hlasování v radě, 
transparentní grantová řízení, účast veřejnosti 
v komisích městské rady).

09 Veřejné stavby musejí mít architektonické zpra-
cování odpovídající moderním trendům, Praha 12 
si zaslouží řádné architektonické soutěže, jak je 
ve světě zvykem.

11 Pomůžeme lidem s bydlením. Udržíme pozici na-
vigátora kontaktního místa pro bydlení a referenta 
nájemních vztahů.

Rozšíříme bytový fond města včetně sociálního 
bydlení.

12 Pomůžeme se začleňováním ukrajinských uprch-
líků (ekonomická soběstačnost, ubytování, místa 
ve školách a školkách, místa u lékařů, zubařů).

13 Využijeme hřiště u ZŠ Smolkova pro stavbu mul-
tifunkční sportovní haly.

14 Nepolevíme v boji proti nekalým hernám.

15 Budeme nadále bojovat proti korupci, klientelis-
mu, osobním útokům, lžím a vulgaritám v místní 
politice.

16 Budeme naslouchat občanům, hájit jejich dlou-
hodobé zájmy a podporovat občanskou anga-
žovanost.

17 Náš výhled přesahuje dobu jednoho volebního 
období. Chceme připravit město pro ty, kteří při-
jdou po nás. Nebudeme se podílet na rozkrádání 
budoucnosti generace našich dětí a vnoučat. 
Máme odvahu společně tvořit město správně.
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Jak v Praze sekáme chapadla 
korupční chobotnice 
Piráti zavádějí po celé Praze efektivní protikorupční opatře-
ní, která nejrůznějším šíbrům a kmotrům znemožňují snahy 
o nelegální vyvádění peněz z kapes daňových poplatníků 
a Pražanů. Zde je výčet pirátských změn, které přispívají 
k lepšímu hospodaření s prostředky nás všech.

Piráti na Praze 10 v čele s Janou Komrskovou se rozhodli změnit systém 
úklidu na městské části. Místo jedné velké zakázky na celé území MČ 
se soutěžila zakázka ve třech menších oblastech. Uspořili tak náklady  
v řádech milionů. Stálo za tím hodně času konzultací s odborníky 
na zadávání zakázek, ale výsledek se dostavil!

Praha díky Adamu Zábranskému od letošního dubna soutěží veřejně 
všechny zakázky, které přesahují částku 500 tisíc korun. Zákonem 
určený limit jsou dva miliony korun, ale pirátské vedení magistrátu 
jde příkladem. Časem to bude samozřejmostí i u všech 250 magist- 
rátních organizací.

Praha na datové platformě Golemio zveřejňuje datasety, kde vedle 
informací o veřejných zakázkách naleznete například data o roz-
dělování městských grantů v oblasti kultury, sportu nebo životního 
prostředí. Každý může snadno dohledat, jaké instituce magistrát 
z veřejných peněz podporuje. 

Díky zveřejňování otevřených dat si každý může ověřit z tepla do-
mova, jak moc se ve výběrových řízeních daří jednotlivým firmám, 
které s Prahou spolupracují. Průhlednost je nejlepší předpoklad pro 
kvalitně vysoutěžené zakázky. Láká totiž nové dodavatele.

Již čtrnáct městských částí se rozhodlo zveřejňovat veškeré utra-
cené faktury v rámci rozklikávacího rozpočtu CityVizor. Aplikaci 
rozklikávacího rozpočtu v Praze pomohl zavést náš radní Adam 
Zábranský. 

Piráti trvají na obsazování postů v dozorčích radách na všech úrov-
ních skrze otevřená výběrová řízení, kde se rozhoduje o profesní 
vhodnosti daného člověka pro každou pozici. U Pirátů dozorčí 
rady a představenstva nejsou trafiky. Tyto zásady ctíme i v případě 
kontroly firem městských částí. A navíc za naší vlády byly zrušeny 
tantiémy pro členy představenstev a dozorčích rad.

Cityvizor! 
Už 14x v Praze

Dozorčí rada? 
Hybaj na výběrko

Nevyhráváš nějak 
moc často?

Soutěže přísněji 
než zákon

Zakázka  
na úklid zametla  

s byznysem 
kmotrů

Otevřená data 
dostupná všem!

koneckorupce.cz

odvaha dělat, co je správné Jsme jediná strana bez korupčních kauz

Předcházíme korupci na radnici Prahy 12
Všechny faktury, objednávky 
a smlouvy jako otevřená data
  Zveřejnili jsme úplně všechny 

výše uvedené doklady za posled-
ních 10 let. Každý občan tak může 
zkontrolovat, jak úřad hospodaří, 
komu platí a kolik.

Jmenovité hlasování v radě
  Jako jedni z mála máme veřejně 

dohledatelné jmenovité hlasování 
členů rady u všech usnesení. Jinde 
je běžnou praxí, že se u klíčových 
hlasování vždy aspoň jeden rad-
ní zdrží. Zaznamenán je přitom 
jen počet pro, proti, zdržel se. Při 

případném vymáhání škody způ-
sobené špatným nebo cinknutým 
rozhodnutím tak může kdokoli 
z radních policii tvrdit, že to právě 
on se zdržel, a viník nebude ni-
kdy potrestán. Toto na Praze 12 
nenajdete, každý má svou plnou 
zodpovědnost.

Zpřísnění směrnice na zadávání 
zakázek do 2 milionů Kč
  Předcházíme tomu, aby zakázky 

mohly získávat domluvené firmy. 
Nově úřad musí oslovovat více 
potenciálních dodavatelů, poptáv-
ka musí být zveřejněna na webu 

městské části. Navíc větší počet dní 
než dřív.

Rozklikávací rozpočet
  Zveřejnili jsme kompletní strukturu 

rozpočtu městské části až na úroveň 
jednotlivých faktur.

Online přenosy ze zasedání 
zastupitelstva
  Jednání zastupitelstva Prahy 12 

může v přímém přenosu sledovat 
každý občan vč. diskuze politiků 
nad jednotlivými body. Projednáva-
né materiály jsou předem dostupné 
pro veřejnost.

Piráti si zachovávají čistý štít a nemají žádnou korupční kauzu. Pro mnoho členů byl boj proti korupci 
jedním z důvodů, proč vstoupili do politiky právě za Piráty. Co konkrétně děláme na Praze 12?

Díky naplnění těchto pirátských předvolebních slibů je 
Praha 12 pod přímou kontrolou svých občanů. 
A je transparentnější. Věříme, že díky možnosti veřejné 
kontroly to má u nás korupce a klientelismus od tohoto 
volebního období výrazně těžší.

Namísto dojíždění moderní škola za rohem
Z demografických studií z let 2018 a 2020 totiž 
vyplývá, že díky velké bytové zástavbě v blízkosti 
Vltavy a v Komořanech bude nutné navýšit kapa-
citu základních škol o šest paralelních tříd v devíti 
ročnících. Například postavením dvou škol o 27 
třídách.

Architektonické soutěže se v moderně řízených 
obcích prosazují stále více. Díky nim lze pro dané 
místo vybrat ten nejlepší návrh. Pro školu v Komo-
řanech jsme získali hned 10 návrhů od renomo-
vaných českých a jednoho zahraničního ateliéru. 
Vítězný návrh vybírá komise složená převážně 
z nezávislých architektů. Spolu s přizvanými ex-
perty je tak garantem, že vybrané řešení má nejen 
nejpromyšlenější architekturu, ale také efektivně 
využívá relativně malý pozemek. Architektonická 
soutěž sice stojí peníze navíc, ale ty se ve výsledku 
projeví v úsporách na stavbě, když se díky soutěži 
lépe promyslí samotné zadání a včas odhalí nedo-
statky v návrzích.

Kromě školy v Komořanech bude nutné postavit 
ještě jednu základní školu ve starých Modřanech 
nebo rozšířit dvě současné (K Dolům a T. G. Ma-
saryka). Pro zajištění dostatečné kapacity v ma-
teřských školách má již Praha 12 stavební povo-
lení na novou mateřskou školu (MŠ Mydlinky), 
je připraven projekt pro rozšíření MŠ Oáza a dvě 
další školky jsou přislíbené jako protiplnění od 
developerů.

Jan Adamec šel do politiky bojovat s místní korupcí

Za pomoci zkušených odborníků připravujeme novou základní školu. Má stát v Komořanech na volném pozemku lemovaném z jedné strany bytovými a z druhé strany rodinnými 
domy projektu Modřanský háj. Poprvé v historii městské části Praha 12 se pro návrh veřejné budovy využívá architektonická soutěž dle pravidel České komory architektů.

Nová výstavba –  
zásadní výzva 
i příležitost
V okrajových částech Prahy je výstavba vel-
kým volebním tématem. Dřívější divoký 
územní rozvoj působil spíš jako územní roz-
pad a zanechal v obyvatelích odpor k jakékoli 
nové výstavbě. Zároveň je nabídka bydlení 
v Praze nedostatečná a mladí lidé nemají 
kde bydlet.

Jak tedy stavět tak, aby nebyly pošlapávány 
zájmy současných obyvatel a šlo skutečně 
o rozvoj území?

Podmínkou je vznik základních služeb 
a pracovních příležitostí, bez kterých se nedá 
vybudovat město krátkých vzdáleností. 
Rozvoj musí být podložen zpracováním 
územních studií. Jejich autory jsou architekti 
urbanisté, kteří mají v týmech mj. i experty 
na životní prostředí a dopravu.

V Praze 12 vznikly územní studie v Ko-
mořanech a pro okolí budoucích stanic met-
ra D Libuš a  Nové Dvory. Je stěžejní, aby se 
tvorby studie účastnili i místní obyvatelé.

Samozřejmostí musí být dostatečná spo-
luúčast developerů na rozvoji infrastruktu-
ry městské části. Změnou územního plánu 
dochází majiteli pozemku k jeho podstatné-
mu zhodnocení. Je proto přirozené, že město 
žádá o příspěvek na rozvoj infrastruktury.

Praxe, kdy developer staví byty, ale nákla-
dy spojené s příchodem tisíců nových oby-
vatel nese obec, musí definitivně skončit.

Proto počátkem tohoto volebního období 
místostarostka Eva Tylová (Piráti) prosadila 

navýšení požadavku na tzv. kontribuce na 
1 000 Kč za m2 bytové plochy. Jedná se o jed-
noznačný úspěch. Metodika Prahy 12 ná-
sledně posloužila jako jeden ze vzorů při 
zpracování jednotné celopražské metodiky 
dokončené letos.

Užitečnost jednotné metodiky se proká-
zala např. na území Chirany. Minulá poli-
tická vedení zanedbala v této bouřlivě se 
rozvíjející lokalitě zejména zajištění kapacit 
ve školách a školkách. Díky aktivitě našich 
radních takřka za pět minut dvanáct přiby-
dou se změnou územního plánu v lokalitě 
nejen bytové domy, ale hlavně školka a další 
občanská vybavenost.

Podobný kompromis mezi developerem 
a městskou částí lze vnímat jako první úspěš-
ný krok směrem k výstavbě, která nebude 
pouze zahušťovat město a snižovat kom-
fort stávajících obyvatel, ale bude skutečně 
umožňovat vznik nových funkčních čtvrtí.
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PIRÁTSKÁ KŘÍŽOVKA O TRIČKA

Tajenku křížovky pošlete na krizovka@pirati.cz. Tři vylosovaní dostanou pirátské tričko.

Na Praze 12 sázíme stromy. Vždy na 
podzim, abychom si připomněli, že se 
o udržitelnost musíme každý z nás 
takříkajíc zasadit.
Která z pirátských lip se Vám nejvíc... 
LÍPÍ?

Hlasovat můžete na naší facebookové 
stránce facebook.com/PiratiP12

Zeleň ve městě je hodnotou sama o sobě

Eva Tylová na jednom z kamýckých svejlů

Změny klimatu jsou jednou z krizí, kterým 
současná města čelí. Přinášejí horka, sucha, 
přívalové deště a také zdravotní rizika jejich 
obyvatelům.

Pokud mají města této krizi úspěšně čelit 
a lidé v létě v ulicích skutečně žít, nikoli 
přežívat, prvořadá je starost o zeleň, vodu 
a opatření, která ze zeleně dělají plnohod-
notnou součást města. Na Praze 12 to víme. 
Proto jsme změnili systém seče. Ta je nyní 
méně častá a plochy se sečou na výšku 
10 centimetrů. Vyčlenili jsme místa lučním 
porostům, které sečeme jen dvakrát ročně. 
Trávníky jsme doseli jetelem a štírovníkem 
a vyseli nové květné louky. Odměnou nám 
jsou motýli, krmíme tak též včely a čmeláky. 
V bytové zástavbě jsme vysázeli více než 
500 stromů.

Zlepšili jsme hospodaření s dešťovou 
vodou, kterou využíváme na zalévání. Bu-
dujeme malé nádrže na zavlažování (areál 
VOSA, Zárubova atd.). Prosadili jsme pod-
zemní nádrž na dešťovku v nové radnici 
a spousta míst má nově tzv. zasakovací dlaž-
bu. Neradi vidíme dešťovou vodu končit 
v kanálu, proto ji na kritických místech 
zasakujeme pomocí svejlů (rýh se štěrkem). 

Svejly brání erozi a drží vodu v místě, kde 
je potřeba.

Na našich zemědělských pozemcích nyní 
hospodaříme ekologicky. Vysázeli jsme tisí-
covku stromů, ovocné aleje kolem cest a za-
ložili komunitní sady. Vodu z polí zachycují 
nově vybudované tůně. S naší podporou 
jsou revitalizovány mokřady Na Beránku 
a v Cholupicích. Zachránili jsme památný 
dub v polích u Točné před broukem be-
kyní zlatořitnou a v jeho okolí jsme vyseli 
květnou louku.

Společně dohromady tato opatření zmírní 
dopady měnícího se klimatu na přírodu ve 
městě. A pomohou tak zachovat občanům 
příjemné bydlení, zejména na sídlištích.

Dál budeme ve volné krajině i v zástavbě 
zachovávat a rozvíjet rozmanitost a promy-
šlenou péči.


